
 

 

Voorzitter, leden van de raad en andere belangstellenden, 

Ik heb ik her en der gepolst om de beschouwingen in het najaar 

te houden. Net als vorig jaar toen het college nog niet veel 

plannen had gemaakt en bezig was met inwerken. Ook dit jaar 

is er wat ons betreft reden om de beschouwingen later te 

houden. De geringe hoeveelheid plannen vanuit het college, en 

de financiële onduidelijkheid naar aanleiding van de 

meicirculaire, zouden dat misschien logischer maken. Maar het 

werd me al snel duidelijk dat er grote behoefte is om het toch nu 

te doen. En dat valt voor mij niet te rijmen met de aard van de 

voorstellen, die de coalitiepartijen doen vandaag. Zit niet veel 

interessants bij vrees ik. We zullen een aantal voorstellen wel 

steunen, maar de rest verdient toch eerder het predicaat 

‘overbodig’ of zelfs ‘open deur’. Voor ons is onduidelijk waarom 

we daar op dit moment - een hele dag - over zouden moeten 

praten. Hoe dan ook: de jaarlijkse poppenkast is weer geopend!  

 

Voorzitter, voor mensen aan de onderkant wordt het zeker niet 

makkelijker. De afgelopen jaren hebben zij ingeleverd op 

financiën, zorg, rechtsbescherming en werkgelegenheid. Dit zal 

de komende jaren nog toenemen. Het voedsel alleen al dreigt 

voor veel mensen onbetaalbaar te worden door BTW 



verhogingen en de almaar stijgende huren. Maar denk ook aan 

wonen, transport en energie.  

Voor de komende jaren dreigt ook duurzaamheid een 

prangende kwestie te worden voor mensen met een smalle 

beurs. De SP is warm pleitbezorger van de zogenaamde 

‘klimaatrechtvaardigheid’ waarbij recht gedaan wordt aan het 

appél op  mensen om bij te dragen aan de duurzaamheid, en 

tegelijkertijd recht te doen aan hun vermogen om dat ook echt 

waar te maken. Het doet me dan ook deugd dat de SP samen 

met een aantal andere partijen een initiatiefvoorstel heeft 

ingediend om alle inwoners beter te informeren en te adviseren 

over aanpassingen aan hun woning. Een nieuwe tweedeling 

zou kunnen ontstaan als we onze ambities voor duurzaamheid 

niet hand in hand laten gaan, met oog voor omstandigheden. 

Als u allen terug bent van vakantie gaan we daar een goed 

gesprek over hebben.  

 

Voorzitter, over de jeugdzorg maken we ons het meest zorgen 

momenteel. Hoever zijn we met de transitie en kunnen we het 

wel betalen? We steunen het GL voorstel hierover en vragen 

het college snel werk te maken van een plan van aanpak. Het 

kwakkelende kindje van de sociale transities heeft betere 

ondersteuning nodig. 

Ten aanzien van de reserve sociaal domein en de hekken lezen 

we dat die snel zullen verdwijnen. Kunnen we een toezegging 



krijgen dat we voor de tansformatie blijven doen wat nodig is 

ook als het geld op is? Graag een reactie. 

Voorzitter, wonen is duidelijk een uitdaging, nu en in de 

toekomst. Voldoende woningen realiseren is belangrijk maar de 

leefomstandigheden in de buurten zijn minimaal even 

belangrijk. Evenals bereikbaarheid van werk, zorg en andere 

voorzieningen. In het voorjaar boden we u het rapport ‘In de 

aap gelogeerd’ aan. Hoe ver staat u met uw acties om gehoor 

te geven aan onze oproep? We horen dat er nu op de 

Gestellaan alweer een woning omgevormd wordt naar 

kamerverhuur. Is het college daarvan op de hoogte, wat vindt u 

daarvan en hoe rijmt dit zich met onze noodklok eerder dit jaar? 

 

De recente ontwikkelingen op de Amperebaan maken ons 

duidelijk dat we anders moeten omgaan met onze 

groenvoorzieningen. Veel Nieuwegeiners vinden het vele groen 

één van de belangrijkste schatten van hun stad en daar moeten 

we beter mee omgaan. We dienen daarom een voorstel in om 

groen niet te laten verdwijnen door verkoop, of omdopen van 

een bestemming, zonder dat aan de raad voor te leggen. Ten 

aanzien van deze kwestie, is het wat ons betreft ook zeker 

noodzakelijk om de risicoparagraaf aan te vullen met een  

passage over de ecologische groenstrook. Er is een reëel risico 

dat er geen legale situatie gaat ontstaan. Zeker gezien het feit 

dat het college het heeft goed gevonden dat zonder dat er een 



vergunning ligt, en de grond nog niet van eigenaar is 

veranderd, deze grond al wel in lange tijd in gebruik is 

genomen, en op een manier die strijdig is met de huidige 

bestemming! Wij dienen dus een amendement in op de 

voorjaarsnota om dit dreigende risico in te dammen.  

 

Voorzitter, we lezen in verschillende stukken dat dit college 

cultuur een warm hart toedraagt. Waar is nu de cultuurmakelaar 

gebleven en wie zorgt ervoor dat de cultuurvisie wordt 

gerealiseerd? Hoe staat het daarmee trouwens? Graag een 

update. 

Dan even een huishoudelijk ding. Tussen de raad en college 

zijn er afspraken over termijnen waarbinnen er op schriftelijke 

vragen wordt gereageerd. Dat werkt over het algemeen goed. 

Onze fractie is het opgevallen dat soms het stellen van 

technische vragen langer dreigt te duren dan de 30 dagen 

termijn voor politieke vragen. Wij stellen voor om de termijn 

voor technische vragen op 1 week te stellen en af te spreken 

dat er terugkoppeling is over de voortgang indien dat 

onhaalbaar blijkt. De arme griffiemedewerkers zitten nu vaak 

tussen twee vuren in en dat is geen goede zaak. Heel soms lijkt 

het alsof de organisatie liever geen antwoord geeft en waren 

we zelfs geneigd een WOB verzoek in te dienen. Graag een 

reactie hierop en een toezegging dat dit aangepakt wordt.  

Voorzitter ik ga richting een afronding, 



Onze samenleving vereert vaak de verkeerde mensen. 11 

vrouwen die goed kunnen voetballen, of iemand die heel snel 

de 100 meter kan lopen. Maar onze mantelzorgers of 

vrijwilligers opereren meestal in de schaduw en al krijgen ze 

soms een mantelzorg compliment, de samenleving plaatst juist 

deze mensen te weinig op een voetstuk. Als het nederlands 

elftal wint, loopt de hele stad uit om ze toe te juichen. 

Ondertussen zet de mantelzorger zijn zieke partner onder de 

douche of verschoont een luier. Maar er is meer aan de hand. 

Niet alleen vereren we vaak de verkeerde mensen, vaak ook 

maken we de verkeerde mensen tot dader- of potentiele dader. 

Ik doel hiermee ook op het voorstel van Lokale Vernieuwing om 

preventief fouilleren in te voeren en de zogenaamde hufters 

aan te pakken. Wij willen daar best over praten maar kijk vooral 

ook eerst naar de echte criminelen. Die verschuilen zich vaak in 

de openbaarheid en noemen zich bijvoorbeeld CEO van een 

grote bank en strijken meestal enorme bonussen op. Ze 

verdienen makkelijk 30 tot 40 keer meer dan hun eigen mensen 

op de werkvloer. Laten we deze ‘hufters’ eens preventief 

fouilleren op goed fatsoen.  

Voorzitter, op de rest van de voorstellen kom ik terug in de 

tweede akte van de poppenkast! 

 

Dank u wel 


